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      11.3.2015 

TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 2014  

 

 

PERUSTIEDOT YHDISTYKSESTÄ 

 

Pro Espoonjoki ry, Pro Esbo å rf on sitoutumaton Espoonjoen vesistön vaikutusalueella 

toimivien rekisteröityjen kansalaisjärjestöjen muodostama yhdistys. 

Yhdistyksen perustamispäätös tehtiin 10.11.1998 ja yhdistys rekisteröitiin 4.5.2000 numerolla 

179069. Yhdistyksen Y-tunnus on 2107671-7. 

 

JÄSENET 31.12.2013 

 

Esbo Hembygdsförening r.f. 

Espoon Vihreät ry 

Espoon Ympäristöyhdistys ry  

Jupperin Omakotiyhdistys ry 

Järvenperän Omakotiyhdistys, Träskända Egnahemsförening ry 

Kauklahden sos.dem yhdistys ry 

Kauklahti-Seura - Köklax Gillet ry  

Keski-Espoon Pienkiinteistöyhdistys ry, Mellersta Esbo Småfastighetsförening rf 

Keski-Espoo-seura ry, Föreningen för Mellersta Esbo rf 

Keskustan Espoon Kunnallisjärjestö ry  

Keskustan Kanta Espoon paikallisyhdistys ry 

Keskustan Pohjois-Espoon paikallisyhdistys ry 

Kirkkojärvi takaisin ry, Kyrkträsket tillbaka rf  

Kuninkaantie – Pihlajarinne Omakotiyhdistys ry, Kungsvägen – Rönnebacka Egnahemsförening rf  

Laaksolahden Huvilayhdistys ry 

Lippajärveläiset ry – Klappträskgillet rf 

Lähderanta Kilta, Källstrand Gillet ry  

Veinin Omakotiyhdistys ry, Sveins Egnahemsförening rf 

Viherlaaksolaiset ry, Gröndalsgillet rf 

Kannatusjäsen: Matti Planting  

Kunniajäsenet: Martti Salakari, Kirsti Torniainen, Unto Meronen, Kauno Pollari, Kenneth Schröde,  

Marianne Sundell ja Maire Vartiainen 

 

 

YHDISTYKSEN KOKOUKSET 

Edustajiston sääntömääräinen vuosikokous pidettiin 2.4.2014 Esbo Hembygdsföreningenin tiloissa 

Gamla Lagstadsvägen 4. Kokoukseen osallistui valtakirjoilla 15 henkilöä 12 eri jäsenyhteisöstä ja 

4 muuta henkilöä. Kokouksessa käsiteltiin sääntömääräiset asiat: vahvistettiin tilinpäätös, 

toimintasuunnitelma, tulo- ja menoarvio sekä liittymis- ja jäsenmaksujen suuruus.  Kokous 

pidettiin säännöin, jotka saatiin hyväksyttyinä yhdistysrekisteristä elokuussa 2012. 

 

Hallitus kokoontui toimintavuoden aikana 10 kertaa. Kokouspaikkana oli Lagstadin kotiseututalo, 

jonka Esbo Hembygsförening rf antoi käyttöön veloituksetta. 
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YHDISTYKSEN HALLINTO 

 

Hallitus 1.1. -2.4.2014 

Erkki Lindell, Espoon Vihreät ry, pj. 

Oivi Salohonka, sihteeri 

Ulla Hammar, taloudenhoitaja 

Jorma Lehto, Lippajärveläiset ry, varapj  

Unto Meronen, Järvenperän Omakotiyhdistys ry  

Rainer Lahti, Kirkkojärvi takaisin ry  

Benita Åkerlund, Esbo Hembygdsförening rf  

Kauno Pollari, Kuninkaantie-Pihlajarinne Omakotiyhdistys ry  

Asko Tuominen, Keskustan Pohjois-Espoon paikallisyhdistys ry  

Kai Haapamäki, Jupperin Omakotiyhdistys ry  

Maire Vartiainen, Keskustan Kanta-Espoon Paikallisyhdistys ry  

Lauri Lönn, Kirkkojärvi takaisin ry 

Jukka Lindfors, Kuninkaantie-Pihlajarinne Omakotiyhdistys ry 

Varajäsenet:  

Virpi Sahi, Kuninkaantie-Pihlajarinne Omakotiyhdistys ry  

Kenneth Schröder, Veinin oky ry 

Seppo Kannelsalo, Viherlaaksolaiset ry  

Pasi Raipola, Espoon ympäristöyhdistys ry 

Martti Salakari, Kirkkojärvi takaisin ry 

 

Hallitus 2.4. – 31.12.2014: 
 

Hallituksen puheenjohtajaksi valittiin Erkki Lindell. 

 

Varsinaisiksi jäseniksi valittiin: 

Jorma Lehto, Lippajärveläiset ry, varapuheenjohtaja  

Leo Naumoff, Järvenperän Omakotiyhdistys ry  

Rainer Lahti, Kirkkojärvi takaisin ry  

Asko Tuominen, Keskustan Pohjois-Espoon paikallisyhdistys ry  

Kai Haapamäki, Jupperin Omakotiyhdistys ry  

Jukka Lindfors, Kuninkaantie-Pihlajarinne Omakotiyhdistys ry 

Karl-Gustav Lundell, Keskustan Espoon kunnallisjärjestö ry 

Marja Rahkonen, Kauklahden Sos.Dem. yhdistys 

 

Varajäseniksi valittiin:  

Pasi Raipola, Espyy ry 

Benita Åkerlund, Esbo Hembygdsförening rf  

Lauri Lönn, Kirkkojärvi takaisin ry 

Nena Stenius, Kepky ry 

 

Toiminnantarkastajat 2014: 

 

Varsinaiset: Sirkka-Liisa Korkala ja Esko Uotila 

Varalla: Marjo Matikka ja Kenneth Schröder. 
 

Toimihenkilöt 2014 

Oivi Salohonka, sihteeri 

Ulla Hammar, taloudenhoitaja 
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TOIMINTA 

 

Vuosi 2014 oli yhdistyksen kuudestoista toimintavuosi. 

 

Yhdistyksen tekemät aloitteet, lausunnot ja muistutukset perustuivat hallituksen työhön, jossa 

pääpaino vuonna 2014 oli kaava-asioilla, näistä tärkeimpänä Kirkkojärven alue.  Toisena isona 

työkohteena oli Glimsinjoen luontopolun kunnostus. 

  

Yhdistyksen alati uusiutuva valokuvanäyttely oli esillä kerran; lisäksi Kirkkojärveen liittyviä kuvia 

oli esillä Kirkkojärven mallin ohessa. 

 

Yhdistyksen pysyvä tiedotus on hoidettu pääasiassa kotisivulla www.proespoonjoki.fi. Lisäksi 

tiedotusta on hoidettu myös sähköisin jäsenkirjein. Yhdistyksen esitettä on jaettu 

yleisötapahtumissa.  

 

Yhdistyksen järjestämät tapahtumat ja oma toiminta 

 

Espoonjoki-valokuvanäyttelymme oli tammikuussa 7.-24.1.14 Sellon kirjastossa.  

 

Seurattiin maalisuussa Lippajärven tilaa siihen päässeen likaveden takia, vesi puhdistui kesäksi. 

 

Kirkkojärvi takaisin ry:n vuosikokouksessa oli 11.4.14 pienoismallin esittely. 

Kirkkojärven koululla yleisötilaisuus: Kirkkojärvi nyt ja ennen ja tulevaisuudessa ke 7.5., Erkki ja 

Rainer esittelivät pienoismallimme. 

Malli esillä Entressen kirjastossa 2 viikkoa. 

Malli esillä Espoon keskuksen uimahallin ja lukion aulassa 1.-29.8.14  

 

Kevään siivoustalkoot pidettiin 12.5.14 Glimsin luontopolun varrella, pienellä porukalla 

tehokkaasti. 

 

Metsähallituksen edustajia tavattiin Matalajärven lähellä Margretebergissa 16.6., saimme tietoa 

heidän toimintasuunnitelmistaan, mm. luontokartoituksista ja rauhoitusalueesta kertovista 

kylteistä. 

 

Espoo-päivänä 30.8.14 järjestettiin Glimsinjoen luontopolkukävely ja iltapäivällä Kirkkojärvi-

mallin esittely Lagstadissa. Esitettä tilattu lisää 300 kpl, menekki hyvä. 
 

Kirkkojärvisuunnitelman esittely valtuuston aulassa 8.9.14: noin 30 valtuutettua tutustui 

pienoismalliin. 

Teknisen toimen johtaja Louko vihjasi esittelemään aiheen projektipäällikkö Kiviselle ja 

kaupungininsinööri Harri Tanskalle ja ao. tilaisuus pidettiin 22.9.14: massan (sulfidisavea) 

kuljetus Kulmakorpeen maksaisi huomattavasti lisää. 

Valtuusto päätti myöhemmin, että Kirkkojärven palauttamisesta tulee tehdä tekninen selvitys. 

 

Tapaaminen Espoon ympäristökeskuksen kanssa 11.9.14, keskustelu lähinnä vesistöongelmista 

mm Matalajärvellä sekä Glimsin luontopolusta, johon YKE on antanut apuaan. Taulujen 

suunnittelu käynnistyi loppuvuonna. Lisäksi käsiteltiin kansallisen kaupunkipuiston ja 

Kirkkojärven palautus asiaa keskusteluissa. 

 

Glimsinjoen pohjoisrannan hulevesialtaita tehdään suurimittaisesti, mahdollisesti liian alas; 

asiasta lähetimme kyselyn tekniseen keskukseen ja ympäristökeskukseen. Samalla kysyttiin 

Pitkäjärven alavan pohjoisrannan tilannetta, ei vastauksia toistaiseksi.  

 

Uudenmaan ELY-keskuksessa keskustelu 12.12., lähinnä Turunväylän tiesuunnitelmasta, joka on 

toimitettu Espoolle lausuntoa varten. Tarkoitus on nostaa tien pintaa vähimmillään noin puoli 

metriä. Lisäksi käsiteltiin tulvan torjuntaa. 

 

http://www.proespoonjoki.fi/
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Yhdistys osallistui lisäksi 

 

Erkki Lindell osallistui Eko-Safan järjestämään Vesi ja ekosysteemit kaupunkisuunnittelussa -

seminaariin Syken tiloissa Helsingissä ja pitkin Vantaata 8.5.14. 

 

Glomsjoen alajuoksun viheraluesuunnitelman esittely 4.9.14. 

 

Yhdistyksen hallituksen jäseniä on menossa mukaan sekä Kauklahden että Järvenperän 

asukaspolkujen suunnitteluryhmiin. 

 

Kaavoitus 

 

Fallåkeriin Glimsin- ja Glomsinjokien risteykseen suunnitellusta golfkentästä lähetetty kirje: 

tulisi osittain suunniteltuun järveen ja ranta-alueet tulisi jättää vapaasti kuljettaviksi. Asian 

käsittely pysähtyi (mutta alkuvuonna -15 on anottu lupaa töihin).  

 

Muistutus Kivikopla laajennushankkeesta Matalajärven läheisyydessä lähetettiin 10.3.14 

kaupunkisuunnittelukeskukselle. 

 

Högnäsin kaava on mennyt läpi kaupunginhallituksessa ja valtuustossa, mutta valitukset mm ELY-

keskuksen puolelta mahdollisia mm yleiskaavan vastaisuuden takia (ELY valittanut).   

 

Vesistöt  

 

V Vesistöjen tilaa on seurattu lähinnä vesistöraporteista. Matalajärvi oli jälleen hapeton talvella. 

Kyse on ympäristökeskuksen mukaan luonnollisesta, hapettomuudesta seuraavasta ilmiöstä. 

Mittauksia tehdään vain pari kertaa vuodessa; ravinnekuormitus ympäristöstä on hapettomuuden 

pääasiallinen syy. Kesällä tilanne oli palautunut normaaliksi fosforin sitouduttua kasvillisuuteen. 

Matalajärvi ja siihen kuuluva Natura-alue on siirtynyt metsähallituksen hoitoon.  

 

Glimsinjoen luontopolkuopas (kartta ja kohdeselostukset) on saatavilla Pro Espoonjoki ry:n 

verkkosivuilta helposti tulostettavassa pdf-muodossa: 

http://www.proespoonjoki.fi/Glimsinjoki.htm.  

 

Tiedotustoimintaa hoidettiin kotisivun avulla, näyttelyesittein sekä jakamalla yhdistyksen 

suomen- ja ruotsinkielisiä esitteitä jäsenalueiden kirjastoihin, kaupungin palvelupisteisiin sekä 

ulkoilumajoille ja eri jäsenjärjestöjen tapahtumissa. Lagstadin kotiseututalossa esitteitä on jaossa 

aina.  

 

TALOUS 

 

Yhdistyksen toimintakulut katettiin jäsenmaksuilla sekä edellisten vuosien ylijäämällä, jonka 

päälähteenä oli vuoden 2006 Panda-palkinto.  

Espoon kaupungilta saatiin vuodelle 2014 500 euron toiminta-avustus ja 600 euron kohdeavustus 

Lisäksi ympäristökeskus on luvannut luontotauluihin huomattavan tuen. Siivoustalkoisiin 

kaupungilta saatiin jätesäkit, lainapihdit ja säkkien poiskuljetus.  

 

Suurimmat menot aiheutuivat mainituista kohdeavustuksien kattamista menoista ja 

hallinnollisista kuluista (kotisivu- ja kokouskulut).  

Tilikauden ylijäämä oli 695,03 euroa ja taseen loppusumma 3806,25 euroa. 

 

ESPOOSSA 11.03.2015 

 

Pro Espoonjoki ry, Pro Esbo å rf 

Hallitus 

http://www.proespoonjoki.fi/Glimsinjoki.htm

